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Speerpunten
West- en Midden-Brabant verdient goed water. Daaraan werkt de VVD-fractie in het bestuur van 
waterschap Brabantse Delta. Niet met lange waslijsten aan plannen en wensen, maar door het 
maken van duidelijke en scherpe keuzes. Daarmee werken we aan een welvarend Brabant. Zo 
geven we ruimte aan de kracht van West- en Midden-Brabant.

Wij hebben drie speerpunten:
1. Veiligheid als eerste prioriteit  
2. Ruimte voor ondernemende Brabanders 
3. Lage heffingen

We willen een regio waar mensen de ruimte krijgen. De ruimte om iets buitengewoons te maken 
van hun leven. Voor de Brabantse VVD betekent dit dat alle bestuurslagen er zijn voor hun inwo-
ners en dat ruimte wordt gegeven aan de ontwikkeling van Nederland. Hierbij zijn vrijheid en ver-
antwoordelijkheid de kernbegrippen voor ons handelen. Met deze kernbegrippen in gedachten 
werkt de VVD in het bestuur van waterschap Brabantse Delta. Daarbij geldt dat West- en Midden-
Brabant een krachtige en veelzijdige economie kent die een cruciale bijdrage levert aan de Neder-
landse economie. De kracht van de Brabanders moeten we optimaal benutten. Ook waterschap 
Brabantse Delta moeten daaraan zijn bijdrage leveren door te werken aan een efficiënte en zo 
klein mogelijke overheid en ruimte te bieden voor ondernemende Brabanders. Bijvoorbeeld door 
ondernemende Brabanders de ruimte te geven projecten op te zetten in plaats van dat als water-
schap zelf te doen.
Het waterschap is er voor de Brabanders en niet andersom. Dit leidt tot een opstelling die uitblinkt 
in bescheidenheid door de focus te leggen op de kerntaken van het waterschap. Daarbij staat vei-
ligheid als eerste prioriteit voorop. 
Zo werken we aan een vrij, veilig en welvarend Brabant.

Het afgelopen jaar 2015 was een bijzonder jaar voor het waterschap Brabantse Delta. De water-
schapsverkiezingen, die samenvielen met de verkiezingen voor provinciale staten en daardoor een 
hogere opkomst genereerden en de vorming van een nieuw bestuur met een nieuw Bestuursak-
koord.
Deze Kadernota 2016-2025 is dan ook echt van dit nieuwe bestuur en gebaseerd op het Bestuurs-
akkoord. 

De kadernota is een goed leesbaar stuk, opgedeeld in overzichtelijke hoofdstukken met elk een 
specifiek thema. Deze algemene beschouwingen zullen ook successievelijk op de hoofdstukken 
ingaan.



Trends en ontwikkelingen
Het verheugt de VVD fractie zeer dat de organisatie stappen zet om steeds beter in control te ko-
men.
De nieuwe accenten, samenwerken, vernieuwen en waterveiligheid onderschrijven wij van harte.

Participatie lijkt een toverwoord, maar eigenlijk is het oude wijn in nieuwe zakken naar de mening 
van de VVD. Als je namelijk een modern functionerend bedrijf bent, met een transparante, open 
cultuur is het normaal dat je naar mogelijkheden zoekt om samen te werken en ben je duidelijk in 
je taken en bedoelingen. Wij zien daar ook goede verbeteringen zoals ook aangegeven in de ka-
dernota.

Blij zijn we ook met de technische ontwikkelingen. Inzet van digitale mogelijkheden, drones, maar 
ook andere nieuwe ontdekkingen spreken ons zeer aan. Bediening op afstand wordt steeds meer 
doorgevoerd. Vooral wanneer dit ingezet wordt ten behoeve van de waterveiligheid en de water-
zuivering en daardoor de betaalbaarheid groter wordt. De Verkeerstoren is daar een goed voor-
beeld van.

De kadernota spreekt over toenemende risico’s op meerdere terreinen en het doelmatig beheer-
sen daarvan. Daarop aansluitend past de opmerking dat de organisatie in onze ogen daar wellicht 
zelfs pro-actiever mee om zou kunnen gaan. Het waterschap is specialist en heeft veel kennis op 
het gebied van water en waterbeheer, maar ook zuivering van water en alles wat dat op kan leve-
ren. 
We worden tegenwoordig geconfronteerd met risico’s als samenhangend met verandering van het 
klimaat, zoals heftige regenval in grote tijdsintervallen, of  verdroging . Daar zou het waterschap 
pro-actiever mee om kunnen gaan. Niet wachten tot het kalf verdronken is, maar als we weten 
waar de schoen wringt ook communiceren met partijen om te bezien of er calamiteiten of proble-
men voorkomen kunnen worden. Dat is echt de slag maken van actief naar pro-actief. Goed 
communiceren met de burgers is daarvoor onontbeerlijk. De ingezetenen zullen steeds meer be-
wust gemaakt moeten worden van wat er op ons af komt. Goed communiceren over projecten en 
de kerntaken is daarbij een must. Ingezetenen spelen, naar de mening van de VVD, zelf een be-
langrijke rol, maar ook overheden en andere organisaties. Dan participeer je echt en werk je op 
een juiste manier samen met gemeenten, andere overheden, organisaties en burgers. Iedereen 
heeft zo zijn of haar eigen verantwoordelijkheid.
Het doelmatig omgaan met risico’s wordt daarmee vergroot. Bovendien werk je naar duurzamere 
oplossingen en is het maatschappelijk verantwoord en vernieuwend.

Duurzaam financieel beleid
Het zal niet vreemd in de oren klinken dat wij als liberale fractie inzetten op een goed en efficiënt 
financieel beleid. 
Om aan onze kerntaken te voldoen zullen er flinke investeringen gedaan moeten worden. Tevens 
worden we geconfronteerd met  een enorme schuldenpositie. De kapitaallasten zijn nu nog te be-
happen, maar bij renteverhogingen hangen ze ook meteen als een molensteen om onze nek. de 
VVD is er voorstander van dat er goed, in samenhang, nagedacht wordt over deze twee items. We 
mogen de veiligheid van ingezetenen nooit op het spel zetten, maar toch willen wij er voor pleiten 
om te werken aan de schuldenpositie. Ons voorstel zou zijn om projecten die geen reële dreiging 
vormen en waar qua tijd nog ruimte is, te faseren om zodoende daar op korte termijn minder aan 
uit te hoeven geven. Daarmee komen kerntaken niet in het gedrang, kunnen we wellicht iets doen 
aan de schuldenpositie en de tarieven voor burger.

Lasten - en tariefontwikkeling
Het beheersen van de tarieven is namelijk een keiharde belofte voor de VVD. Wij gaan uit van het 
adagium: Het waterschap is er voor de burgers en niet andersom. Daarom blijven we kritisch kij-
ken naar de tarieven. Als het aan de VVD ligt verhogen we de tarieven niet of slechts minimaal als 
dat noodzakelijk is voor de uitoefening van de kerntaken. Dat is geen gemakkelijke opgave. Zeker 
niet als een organisatie min of meer gewend is aan als was het een soort van  automatisme om via 



verhogingen de problemen op te lossen. Nu staan we echter als organisatie zelf aan de lat. Steeds 
efficiënter werken dus. Goed kijken hoe we projecten aanbesteden en daar zeer kritisch op zijn, 
maar ook nog sterker inzetten win-win in de samenwerking met andere overheden en 
organisaties..

Kortom een goede organisatie, efficiënt in de aanwending van middelen en effectief op de uitvoe-
ring van kerntaken, met accent op pro-actieve samenwerking wanneer dit voor partijen iets ople-
vert. Dat is onze inzet!
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